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Chairman L & A Concepts 
 
Angus was born in India and educated in the Channel Islands and England. He retired in 
June, 2000 after 36 years in the reinsurance industry, ending as the President of the 
Canadian operations of Sorema – then a major French reinsurer.  During his time in the 
industry he took a particular and active interest in the environmental aspects, ranging 
from climate change, where he became the industry spokesman, to pollution and 
contamination and was a frequent author and speaker on insurance and environmental 
issues to audiences as diverse as the United Nations Environment Programme, the 
Canadian Wind Energy Association and Federal and Provincial Environment ministers. 
Among the numerous committees on which he served, he chaired the Insurance Bureau of 
Canada Special Committee on Environmental Liability that formulated recommendations 
for the industry for the 21st century. 
 
 In 1995 he was appointed by the Prime Minister to the National Round Table on the 
Environment and the Economy and chaired the original Financial Services Task Force 
which examined barriers to brownfield redevelopment and which resulted in the report 
“Greening Canada’s Brownfield Sites”, published in 1998. He more recently chaired the 
Task Force that produced the National Brownfield Redevelopment Strategy for Canada in 
early 2003.  He was also on Task Forces examining water and wastewater issues, 
ecological fiscal reform, domestic emissions trading and “Greening the Budget”.   His 
extended term on the Round Table ended in June of 2003.  
 
In 2004 he agreed to become the first Chair of the Canadian Brownfields Network 
Advisory Panel – a position that will assist materially in moving forward the 
recommendations set out in the NRTEE strategy. 
 
He is also a Director of Echelon General Insurance Company and, to keep busy, runs a 
small consultancy dealing with environmental issues and reinsurance disputes.  In his 
spare time he is a keen dinghy racer, canoeist and cross-country skier. 
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ANGUS H. ROSS A.I.A.C 
 

Président – L & A Concepts 
 

Angus est né aux Indes et a recu son éducation aux Iles de la Manche et en Angleterre.  Il 
a pris une semi-retraite en 2000 apres 36 années dans la réassurance.  Son dernier poste 
fut Président des opérations canadiennes de la SOREMA, un réassureur francais. Pendant 
ses années dans l’industrie il a pris un interet vif et actif dans les éléments 
environnementaux, du changement climatique jusqu’a la pollution et la contamination. Il 
a écrit maintes articles et fréquemment a été conférencier sur les sujets touchant 
l’assurance et l’environnement aux groupes divers tels le Programme Environnemental 
des Nations Unies, l'Association Canadienne de l'Ènergie Èolienne et des ministres de 
l’environnement fédéral et provinciaux.  Il a servi sur plusieurs comités, incluant la 
présidence du Comité Spécial sur la Responsabilité Environnementale pour le Bureau 
d’Assurance du Canada qui a formulé des recommendations pour l’avenir. 
 pour l’industrie d’assurance en matières touchant l’environnement. 
 
En 1995 il fut nommé par le premier ministre à la Table Ronde Nationale sur 
l”Environnement et l’Economie ou il a presidé un groupe de travail des services 
financiers qui examina les barrières au réamènagement des friches industriels et d’ou 
venait le rapport “Les terrains abandonnés au Canada – Retour au Vert” publié en 1998. 
Plus récemment il a presidé le groupe de travail qui a produit “Rehabiliter le passé, 
Construire l’Avenir – une stratégie nationale des sites urbains contaminés réhabilitables 
pour le Canada.”  Il fut aussi membre des groupes de travail touchant sur les services des 
eaux et des eaux usées au Canada, l’écologisation de la fiscalité, programme d’échange 
des droits d’émission des gaz a effet de serre, et  l’écologisation du budget fédéral.  Son 
terme étendu  comme membre de la TRNEE a pris fin en juin, 2003.  
 
En 2004 il a accepté de présider le comité consultative du nouveau Canadian Brownfields 
Network, poste qu’il croit va aider à pousser les recommendations de la stratégie de la 
TRNEE. 
 
Il  est aussi membre du conseil d’administration d’Echélon Général, Compagnie 
d’Assurance et, pour occuper son temps il est consultant sur l’environnement et sur les 
arbitrations en réassurance.  Ses loisirs comprennent la course en dériveur, le canotage et 
le ski de fonds.  
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